

Prof. Noora Rashid Al-Sahlawi, Ph.D. (Case Western Reserve University, USA)
Assistant Professor of Criminal Law, College of Law, Qatar University

Dr. Noora Rashid Al-Sahlawi is an Assistant Professor of Criminal Law at Qatar University. She has accomplished a PhD degree in Criminal Law/International Law from Case Western Reserve University (USA), an LLM from William & Mary (USA), and a bachelor's degree in law from Qatar University (Qatar). Noora has been instructing criminal law courses at Qatar University's College of Law since 2013 and continues to do so. Additionally, she has overseen the training of external students in various governmental organizations within the country. Dr. Noora also takes on the role of overseeing the student magazine "People of Law" and provides guidance to moot court students participating in multiple international competitions. Furthermore, Dr. Noora has actively participated in significant conferences at both local and international levels, where she has delivered outstanding research papers. Notably, her participation includes events such as the World Congress of the International Society of Criminology and the Fourth United Nations Congress on Crime Prevention and Social Justice.

Moreover, Dr. Noora played a crucial role in translating and preparing educational resources for the Education for Justice Initiative, in collaboration with the United Nations. She also played a pivotal role in developing the strategic plan for the College of Law at Qatar University for the period 2023-2028.

Over the course of a decade, Dr. Noora has held key position in various committees at the college, university, and state levels. She is a member of the Strategic Planning Committee at Qatar University, serves on the General Council of the College of Law, and was a member of the Legislative Tools Committee at the Police Academy, Ministry of Interior.

Additionally, Dr. Noora is a certified arbitrator and negotiator at the Qatar International Center for Conciliation and Arbitration. She is also a member of the Hearing Committee at the National Anti-Doping Committee under the Olympic Committee. Dr. Noora's research interests primarily revolve around criminal laws, international criminal laws, cyber laws, and legal matters related to arbitration, mediation, and corporate governance.

د. نوره راشد السهلاوي (دكتوراه من جامعة كيس ويسترن ريزيرف، الولايات المتحدة)

أستاذ القانون العام المساعد، كلية القانون، جامعة قطر

حصلت الدكتورة نوره راشد السهلاوي على درجة البكالوريوس في القانون من جامعة قطر وعلى درجة الماجستير في القانون من جامعة ويليام آند ماري – الولايات المتحدة الأمريكية، وعلى درجة الدكتوراه في القانون الجنائي والقانون الجنائي الدولي من جامعة كيس ويسترن ريسرفز – الولايات المتحدة الأمريكية.

تقوم د. نوره بتدريس مقررات القانون الجنائي بكلية القانون بجامعة قطر منذ عام 2013 ولغاية الآن، بجانب ذلك قامت د. نوره بالأشراف على طلبة التدريب الخارجي في الجهات المختلفة في الدولة والأشراف كذلك على المجلة الطلابية "أهل القانون" والأشراف على طلبة المحكمة الصورية في عدة مسابقات دولية.

شاركت د. نوره في عدة مؤتمرات هامة على الصعيد المحلي والدولي وقامت بتقديم أوراق بحثية متميزة في عدد منها على سبيل المثال المؤتمر العالمي للجمعية الدولية لعلم الجريمة، والمؤتمر الرابع للأمم المتحدة لمنع الجريمة والعدالة الاجتماعية. كذلك ساهمت د. نوره في مشروع ترجمة وتجهيز المصادر التعليمية الخاصة بمبادرة التعليم من أجل العدالة بالتعاون مع الأمم المتحدة.

ساهمت د. نوره في وضع الخطة الاستراتيجية لكلية القانون لعام 2023-2028، كما أن د. نوره عضويات هامة في عدة لجان على مستوى الكلية والجامعة ودولة قطر على مدار 10 سنوات من أهمها عضويتها في لجنة التخطيط الاستراتيجي لجامعة قطر وعضوية المجلس العام لكلية القانون وعضو في لجنة الأدوات التشريعية لأكاديمية الشرطة - وزاره الداخلية. د. نوره محكم ومفاؤض معتمد في مركز قطر الدولي للتوفيق والتحكيم وعضو في لجنة الاستماع في اللجنة الوطنية لمكافحة المنشطات – اللجنة الأولمبية.

ساهمت د. نوره في وضع الخطة الاستراتيجية لكلية القانون لعام 2023-2028، كما أن د. نوره عضويات هامة في عدة الاهتمامات البحثية للدكتورة نوره تتركز في القوانين الجنائية والقوانين الجنائية الدولية والقوانين السيبرانية والقوانين الخاصة بالتحكيم والوساطة والحكمة في مجال الشركات.
